
                                                                   

 

Protokół Nr 1/2018 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

odbytego w dniu 31 stycznia 2018 roku 

 

 

Obecni wg załączonej listy. Posiedzenie rozpoczęto  o godzinie  800. 

Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej.  

 

Tematyka Komisji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał na XLV Sesję Rady Miejskiej. 

3. Opracowanie i  zaopiniowanie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na 

 2018 rok. 

4. Przyjęcie protokołów od Nr 14 do Nr 16 z posiedzeń komisji. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad 1 

Posiedzenie Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji - Daniel Glinka. 

Przywitał Sekretarza Miasta - Piotra Janowskiego, zaproszonych gości oraz członków 

komisji. 

 

Ad 2 

Przewodniczący komisji – powiedział, że chcemy zmienić porządek obrad i dzisiaj 

nie będziemy przyjmowali protokołów od Nr 14 do Nr 16. Przeniesiemy ten punkt na kolejne 

posiedzenie komisji. 

Przechodzimy do rozpatrzenia  projektów uchwał na XLV Sesję Rady Miejskiej:  

a) w sprawie czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym 

w czasie przekraczającym ten wymiar zajęć i warunków zwolnienia z tych opłat 

w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Miasto Białogard, 

Przedstawiła: Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – M. Budna 

Uzasadnienie: 

Na podstawie ustawy o finansowaniu zadań oświatowych Rada Miejska określa wysokość 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat 

w publicznych przedszkolach, publicznych innych formach wychowania przedszkolnego oraz 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę. Powyższy 

projekt uchwały zawiera uregulowania odnoszące się do zmienionego stanu prawnego 

zachowując  jednocześnie dotychczas   obowiązujący dzienny wymiar godzin bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokość opłata za  korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar zajęć i warunków zwolnienia z tych 

opłat w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Miasto Białogard. 

Przewodniczący komisji – zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedłożonego projektu 

uchwały. Jeżeli nie ma to projekt uchwały poddaje pod głosowanie  

Radny K. Szyperski – zapytał jaka to jest kwota dla budżetu Miasta oraz jaki to przyniosło 

dochód do budżetu?                                                                                                         



                                                                   

 

Naczelnik Wydziału – odpowiedziała, że to zależy jak byśmy to chcieli przeliczyć. 

Powiedziała, że o te informacje zapyta dyrektorki przedszkola i wtedy udzieli radnemu 

odpowiedzi. Trzeba indywidualnie spojrzeć w umowę danego rodzica z przedszkolem. 

Przegłosowano:  

za –  3, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. Opinia pozytywna. 

b) w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta dla niepublicznych 

placówek wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez osoby prawne inne niż Miasto i osoby fizyczne oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania,  

Przedstawiła: Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych – M. Budna 

Uzasadnienie: 

W związku z wejściem w życie ustawy o finansowaniu zadań oświatowych , utracił moc art. 

90 ust. 4 ustawy o systemie oświaty, na podstawie którego Rada Miejska Białogardu podjęła 

uchwałę Nr LII/379/2014 z dnia 30 kwietnia 2014 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji z budżetu Miasta dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania 

przedszkolnego oraz niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów o uprawnieniach szkół 

publicznych oraz niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów w o uprawnieniach szkół 

publicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

Dlatego też zachodzi konieczność, aby organ stanowiący jednostki samorządowej podjął 

nową uchwałę.  

Przewodniczący komisji – zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedłożonego projektu 

uchwały. Jeżeli nie ma to projekt uchwały poddaje pod głosowanie.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przegłosowano:  

za –  3, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. Opinia pozytywna. 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uprawnień do bezpłatnych i ulgowych przejazdów 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Białogard oraz rodzajów 

dokumentów poświadczających uprawnienia do korzystania z tych przejazdów, 

Przedstawił: Sekretarz Miasta – P. Janowski 

Uzasadnienie: 

Przedmiotowa uchwała jest wynikiem rozpatrzenia i uwzględnienia petycji złożonej przez 

Stowarzyszenie Walczących o Niepodległość 1956 – 89 w sprawie przyznania ulg w 

przejazdach środkami komunikacji miejskiej dla osób, które świadczyły pracę w nielegalnych 

organizacjach i związkach zawodowych w rozumieniu przepisów do kwietnia 1989 r. oraz dla 

osób, które przed 31 lipca 1990 r. nie wykonywały pracy na skutek represji politycznych.  

Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej wydala pozytywna opinię. 

Na terenie Miasta Białogardu może być około 2 osób. 

Przewodniczący komisji – zapytał czy są pytania lub uwagi do przedłożonego projektu 

uchwały? Jeżeli nie ma to projekt uchwały poddaje pod głosowanie. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przegłosowano:  

za –  5 (jednogłośnie). Opinia pozytywna. 

d) w sprawie wskazania osób do Zespołu dokonującego ostatecznej weryfikacji propozycji 

projektów zgłoszonych  przez mieszkańców do Budżetu Obywatelskiego na 2018 rok, 

Przewodniczący komisji – powiedział, że komisja nie będzie powyższego projektu uchwały 

rozpatrywała i opiniowała. 

e) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2018, 

Przedstawił: Sekretarz Miasta – P. Janowski 

Uzasadnienie: 

Zgodnie z załącznikiem Nr 1 dochody zwiększa  sio łączną kwotę 313.150,00  zł w tym: 



                                                                   

 

1. Dotacja celowa w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego na lata 2014 – 2020 z Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w wysokości 217.150,00 zł, na zadanie ,,Modernizacja oświetlenia 

miejskiego na terenie Białogardu”. Dofinansowanie wyniesie 85% nakładów 

finansowych ogółem, wkład własny – 47.860,00  zł. 

2. Planuje się dochody związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze  

środków w wysokości 42.000,00 zł. Cała kwota zostanie przeznaczona na dotacje 

celowe dla mieszkańców Białogardu na dofinansowanie do wymiany pieców 

opalanych węglem na gazowe.  

Zgodnie z załącznikiem Nr 2 zwiększa się wydatki o łączną kwotę 313.150,00 zł, z tego: 

1. W dziale 900 rozdział 90005 planuje się dotacje celowe na dofinansowanie do 

wymiany pieców opalanych węglem na gazowe w wysokości 42.000,00 zł, 

2. W dziale 900 rozdział 90015 planuje się zadanie ,,Modernizacja oświetlenia 

miejskiego na terenie  Białogardu”- Łączne nakłady inwestycyjne wyniosą 319.000,00 

zł (dofinansowanie i wkład własny), kwotę wkładu własnego przesuwa się z 

wydatków zaplanowanych na zakup energii w mieście, 

3. W dziale 900 rozdział 90095 planuje się zadanie ,,Budowa ogrodzenia wewnętrznego 

na działce Nr 977 w Klępinie Białogardzkim” – nakłady inwestycyjne wyniosą 

80.000,00 zł,                  

4. Rozwiązuje się rezerwę ogólną w wysokości 80.000,00 zł. 

Przewodniczący komisji – zapytał czy są pytania lub uwagi do przedłożonego projektu 

uchwały? Jeżeli nie ma to projekt uchwały poddaje pod głosowanie. 

Radny K. Szyperski – zapytał czy ta rezerwa musi być cały czas utrzymywana? 

Skarbnik Miasta – odpowiedziała , że nie, tylko na samym początku. 

Przewodniczący komisji – zapytał o kwotę 319.000,00 zł? 

Sekretarz Miasta – odpowiedział, że jest to zadanie, o którym już kilkakrotnie mówiliśmy. 

Jest to zadanie dofinansowane z Regionalnego Programu: organizacja oświetlenia, wymiana 

sodowych opraw na ledowe. Będzie to dotyczyło ulic: Bolesława Śmiałego, Gryfitów, 

Bogusława X, Władysława IV, Jagiełły, części ulicy Zwycięstwa, Szosa Połczyńska.   

Przewodniczący komisji – zapytał, czy są jakieś szacunkowe dane, ile jeszcze zostanie 

takich lamp? 

Sekretarz Miasta – odpowiedział, że obecnie na terenie Miasta jest około 2.600 takich 

punktów świetlnych, z tego niespełna 900 to są punkty oświetleniowe, których właścicielem 

jest Miasto. Pozostałe są własnością spółki.  Z naszych będziemy mieli po realizacji jeszcze 

do wymiany 700 na ledowe. Nowe punkty stawiamy już w nowej technologii. 

Radny K. Szyperski – zapytał czy w tym konkursie nie można było zwiększyć na wszystkie? 

Sekretarz Miasta – odpowiedział, że ten konkurs ograniczony był kwotowo. Za bardzo nie 

można było rozszerzać zakresu, bo to odejmowało punkty w ogólnej ocenie. Koszt lampy w 

zależności od typu mieszczą się między 1.000,00, a 1.500,00 zł. Oszczędności rocznie 

wyniosą 20%. W zakresie mamy wymianę samych opraw, a jeżeli stwierdzimy potrzebę 

wymiany słupa to w tej kwocie jest rezerwa. Szacujemy, że po przetargu uda się tę kwotę 

zmniejszyć. Wówczas będziemy rozmawiali z Urzędem Marszałkowskim o zwiększeniu 

zakresu projektu plus do tego trzeb pamiętać, że te 140 opraw sodowych zostanie. 

Przegłosowano:  

za - 1, przeciw – 0, wstrzymało się – 4. Opinia pozytywna. 

f) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard na lata 2018-2028. 

Przedstawiła: Skarbnik Miasta – I. Kubiak 

Uzasadnienie: 

W projekcie uchwały wprowadza się następujące zmiany: 

W załączniku Nr 1 Zaktualizowano wartości poszczególnych pozycji dochodów i wydatków, 



                                                                   

 

które zostały zmienione zarządzeniem Burmistrza w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2018 rok, 

W załączniku Nr 2 – Wykaz przedsięwzięć wieloletnich dodano przedsięwzięcia   

„Rewitalizacja terenów publicznych przy ulicy Zaułek Drzewny w Białogardzie”. Celem 

zadania jest zagospodarowanie terenów przestrzeni publicznej i nadanie im nowych funkcji 

m.in. społecznych, rekreacyjnych i wypoczynkowych.  

Nakłady finansowe wyniosą 6.171.027,00 zł. Przedstawienie finansowania projektu 

w wieloletniej prognozie finansowej niezbędne jest do złożenia wniosku o dofinansowanie. 

Przewodniczący komisji – zapytał czy są pytania lub uwagi do przedłożonego projektu 

uchwały? Jeżeli nie ma to projekt uchwały poddaje pod głosowanie. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przegłosowano:  

za -  1, przeciw – 0, wstrzymało się – 4. Opinia pozytywna         

                                                        

Ad 3 

Przewodniczący komisji – powiedział, że na Sesji Nadzwyczajnej była poruszana sprawa 

umowy wsparcia. Było trochę dyskusji i niedomówień dlatego też myśli, że trochę pytań 

wciąż pozostało. Nie uzyskano odpowiedzi, czy Burmistrz miał prawo podpisać taką umowę 

bez zgody i opinii Rady Miejskiej Białogardu nie zabezpieczając ewentualnie tych środków 

finansowych. Pozwolił sobie przygotować taki wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie Zespół Zamiejscowy w Koszalinie o wydanie opinii. Nie będziemy jego 

głosować jako komisja. Proponuje tylko podpisanie się pod tym wnioskiem bo jeśli zostanie 

sam to go sam wyśle. Odczytał treść  tego wniosku. Brzmi on w ten sposób:  

„My niżej podpisani radni Rady Miejskiej Białogardu – członkowie komisji 

rewizyjnej, zwracamy się z wnioskiem o wydanie opinii dotyczącej Umowy Wsparcia zawartej 

w dniu 18.04.2017r. w Warszawie, pomiędzy Agencją Rozwoju Przemysłu S.A. a 

Białogardzkim Parkiem Inwestycyjnym INVEST-PARK Sp. z o. o. oraz Miastem Białogard, 

której kopia stanowi załącznik do niniejszego wniosku. 

Chcielibyśmy uzyskać informację czy Burmistrz Białogardu miał prawo podpisać 

ww. umowę bez opinii oraz bez zgody Rady Miejskiej Białogardu? 

Jednocześnie pragniemy zaznaczyć, iż środki finansowe na ewentualną spłatę 

wymagalnych roszczeń, które Miasto miałoby wypłacić, nie zostały zabezpieczone ani  

w budżecie miasta, ani w wieloletniej prognozie finansowej.” 

Chodzi o to, żeby mieć spokój sumienia i  żeby RIO się do tego odniosło, chociaż nie wie czy 

się do tego odniesie.  

W RIO powiedzieli, że telefonicznie nie udzielą informacji na ten temat trzeba przesłać pismo 

to oni ewentualnie je przeanalizują i zastanowią się czy mają takie kompetencje i ewentualnie 

odeślą takie informacje. Są to sprawy finansowe i tam są duże kwoty, a zapisy nie są 

jednoznaczne. Nie zmusza nikogo do podpisania tego pisma. Do pisma dołączy kopię umowy 

wsparcia.                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

Radny T. Strząbała – zapytał, czy nie powinniśmy bardziej uszczegółowić  naszych pytań 

czy swoich wątpliwości. 

Przewodniczący komisji – powiedział, że chodzi o wątpliwości  finansowe i czy Burmistrz  

miał prawo sam bez naszej zgody i opinii. 

 

Ad 4 

Przewodniczący komisji  - zapytał czy są jakieś sprawy różne? Jeżeli nie ma to przypomniał 

o  zamrożonej kontroli w związku z oczekiwaniem na rozstrzygnięcia sądowe. Dlatego 

uważa, że należy się spotkać z Naczelnikiem Wydziału Gospodarki Komunalnej w miesiącu 

lutym br. i  wypracować protokół z tej kontroli. Wstępny tytuł kontroli: Kontrola umieszenia 



                                                                   

 

w pasie drogowym urządzeń technicznych nie związanych z potrzebami lub potrzebami ruchu 

drogowego. Proponuje wpisanie zakończenie tej kontroli w II kwartale br. 

 

Ad 5 

Przewodniczący komisji – powiedział, że  przechodzimy do opracowania planu pracy 

i kontroli komisji na 2018 rok. 

Radny K. Szyperski – zaproponował, aby przeprowadzić kontrolę zamówień  publicznych 

w 2016 i 2017 roku. Kwartał roku  przeprowadzenia kontroli do ustalenia. 

Przewodniczący komisji – powiedział, że też o tym myślał bo dziwna jest sytuacja z tymi 

zamówieniami publicznym i oferty są dwukrotnie większe niż kosztorysy. Był zrobiony jeden 

przetarg, kosztorys nie był oszacowany i przepłaciliśmy 120.000,00 zł.  Na ul. Lelewela 

kosztorys był za mały i zrobiono drugi przetarg . 

Radny A. Wegner – powiedział, że w związku z tym należy to sprawdzić. 

Radny T. Strząbała – powiedział, że archiwum przetargów powinno by zamieszczone 

w Biuletynie Informacji Publicznej.                                                                                                                                         

Przewodniczący komisji – powiedział, że proponuje I kwartał pozostawić bez zmian, w II 

kwartale na początku zapisać zakończenie kontroli legalności umieszczenia w pasie 

drogowym urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanej z potrzebami zarządzania 

drogami lub potrzebami ruchu drogowego. W III kwartale na wniosek radnego Szyperskiego 

proponuje  kontrolę zamówień publicznych zrealizowanych w 2016 i 2017 roku. IV kwartał 

pozostawić bez zmian. 

Komisja opracowała i jednogłośnie przyjęła projekt planu pracy i kontroli komisji na 2018 

rok. Projekt w załączeniu. 

 

Ad 6 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenie komisji zakończono o  godzinie 901. 

 

 

                                                                                     Przewodniczący Komisji:                                                                         

 

             /-/ Daniel Glinka 

 

 

Protokółowała: 

D. Holczewska – Szydłowska                                        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


